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Oświadczenie skierowane do ministra energii Krzysztofa Tchórzewskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Wpływają do mnie skargi przedstawicieli samorządu terytorialnego zwracających uwagę na niekorzystne 

zasady współpracy odnoszące się do oświetlenia ulicznego, a narzucane samorządom przez firmy 

energetyczne. 

Infrastruktura oświetleniowa, której budowa była w przeszłości finansowana ze środków publicznych, 

należy w przeważającej części do zakładów energetycznych. Przedsiębiorcy przejęli tę infrastrukturę w trakcie 

procesów komercjalizacyjnych i prywatyzacyjnych, a obecnie żądają od gmin opłacania czynszu 

dzierżawnego. W rezultacie gminy będą dwukrotnie finansować utrzymanie infrastruktury oświetleniowej – 

raz w ramach czynszu dzierżawnego, drugi raz w ramach opłat za oświetlenie zawierających w sobie koszty 

konserwacji. 

Szanowny Panie Ministrze, spór pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego zobowiązanymi do 

utrzymania oświetlenia ulicznego a przedsiębiorcami energetycznymi dysponującymi niezbędną do tego celu 

infrastrukturą uniemożliwia też racjonalizację wydatków, np. poprzez wprowadzenie energooszczędnych 

źródeł światła. W istocie jest on niekorzystny dla wszystkich zainteresowanych – i dla gmin, i dla 

przedsiębiorstw. 

Proszę o informację, jakie działania podejmie resort Pana Ministra, by rozwiązać ten problem. 

Z poważaniem 

Stanisław Karczewski 

 


